
 1 

Protokół z VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 19 marca 2015 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14.00 do 16.28.  

W sesji udział wzięło 15 radnych, 6 pracowników urzędu gminy oraz 4 zaproszonych gości.  

Porządek obrad: 

1.Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy.  

2) Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołów z VI i VII sesji Rady Gminy. 

2. Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy w 2014 r. 

3. Sprawozdanie z działalności GOPS oraz realizacji Gminnego Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2014 rok. 

4. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2015 rok. 

2) w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 

3) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka dla miejscowości Gutowo. 

4) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka dla miejscowości Rozgarty. 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka. 

6) w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Zławieś Wielka na lata 2015 – 

2020. 

7) w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Złejwsi Wielkiej oraz regulaminu 

określającego szczegółowe warunki jego funkcjonowania. 

8) w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

9) w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz 

Zapobiegania Bezdomności Zwierząt na terenie Gminy Zławieś Wielka na rok 

2015.   

5. Informacja wójta o pracach między sesjami. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie obrad VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

Ad. 1.1 Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy 
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył obrady VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. Przywitał wójta, zastępcę, 

pracowników urzędu gminy, dyrektor GOKiS, dyrektorów szkół z terenu gminy oraz 

przedstawicieli Zarządu Gminnego OSP, sołtysów, Panią prawnik oraz wszystkich radnych.  

Ad. 1.2 Stwierdzenie prawomocności obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14, co stanowi kworum niezbędne do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad. 1.3 Przyjęcie porządku obrad. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wyjaśnił, że radni otrzymali nowy porządek obrad, ponieważ do pierwotnego porządku obrad 

zostały dopisane 2 uchwały. Odczytał tytuły uchwał oznaczone numerami 1 i 11. 

Od tej pory porządek obrad wyglądał następująco: 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy.  

2) Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołów z VI i VII sesji Rady Gminy. 

2. Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy w 2014 r. 

3. Sprawozdanie z działalności GOPS oraz realizacji Gminnego Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2014 rok. 

4. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Zławieś Wielka na lata 2011-2020. 

2) zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2015 rok. 

3) w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 

4) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka dla miejscowości Gutowo. 

5) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka dla miejscowości Rozgarty. 

6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka. 

7) w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Zławieś Wielka na lata 2015 – 

2020. 
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8) w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Złejwsi Wielkiej oraz regulaminu 

określającego szczegółowe warunki jego funkcjonowania. 

9) w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

10) w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz 

Zapobiegania Bezdomności Zwierząt na terenie Gminy Zławieś Wielka na rok 

2015.   

11) w sprawie prowadzenia przez Gminę Zławieś Wielka obsługi finansowo - 

księgowej i płacowej placówek jednostek oświatowych 

5. Informacja wójta o pracach między sesjami. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie obrad VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy sa wnioski do proponowanego porządku obrad. Nikt z radnych nie zgłosił uwag, 

porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 1.4. Przyjęcie protokołów z VI i VII sesji Rady Gminy. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że protokoły jak zawsze były wyłożone w biurze rady oraz dostępne na stronie 

internetowej. Zapytał czy ktoś zgłasza uwagi do protokołów. Nikt z radnych nie zgłosił się. W 

wyniku przeprowadzonego głosowania protokoły zostały przyjęte jednogłośnie.  

Ad. 2. Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy w 2014 r. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił prezesa zarządu OSP o przedstawienie tematu.  

Robert Babiarz – Prezes Zarządu Gminnego OSP 

Omówił ww. temat. Informacja w załączeniu do protokołu. ( Na salę obrad wszedł radny 

Janusz Błędowski. Od tej chwili w sesji uczestniczyło 15 radnych.) 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za tak obszerne sprawozdanie. Wyraził swoje zadowolenie i uznanie, jakim 

darzy strażaków ochotników z naszej gminy. Powiedział, że nie tylko władze naszej gminy, 

ale także władze powiatu oraz PSP wysoko sobie ceni pracę i zaangażowanie naszych 

jednostek. W imieniu Rady Gminy złożył podziękowania za trud pracy i pomoc, jaką strażacy 

niosą na rzecz naszego społeczeństwa. Zapytał, czy radni mają pytania do ww. sprawozdania.  

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał jak rozwijają się mniejsze jednostki OSP i co jest przyczyną, że działają  

w mniejszym stopniu niż np. Łążyn i Toporzysko.  
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Robert Babiarz – Prezes Zarządu Gminnego OSP 

Wyjaśnił, że brakuje ludzi do pracy. Strażacy ochotnicy poświęcają 50% swojego wolnego 

czasu na działalność OSP. W mniejszych jednostkach nie ma chętnych ochotników  

i prezesom nie jest łatwo prowadzić takie jednostki. Wiąże się to z tym, że naprawdę trzeba 

poświęcić dużo swojego prywatnego czasu na pracę w jednostce. Wyjaśnił, że nawet w 

większych jednostkach brakuje strażaków wyjeżdżających do akcji, ponieważ pracodawcy nie 

zawsze zwalniają pracowników, mimo że mają taki obowiązek. Powiedział, że można 

przyznać, że nasze jednostki są najlepiej wyposażone w sprzęt prawie w całym powiecie.  

Nikt z radnych nie zabrał więcej głosu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił Panią Aldonę Michalską o przedstawienie kolejnego tematu.  

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności GOPS oraz realizacji Gminnego Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2014 rok. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Przedstawiła ww. sprawozdanie. Informacja w załączeniu do protokołu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że praca w GOPS-ie jest bardzo ciężka i jest pełen szacunku do pracowników za 

to, że dobrze sobie z nią radzą. W imieniu organizatorów przeglądu piosenki w szkole w 

Siemoniu podziękował za dofinansowanie konkursu ze środków Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Jego zdaniem bardzo cenną inicjatywą, jaką 

komisja popiera jest przekazywanie środków na organizowanie wolnego czasu uczniów z 

naszej gminy na działalność Świetlic Socjoterapeutycznych.  Zapytał, na czym polegają 

kampanie edukacyjne organizowane przez komisję.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Wyjaśniła, że polega to na udostępnianiu ulotek edukacyjnych oraz prowadzenia kampanii 

edukacyjnych w szkołach. Najchętniej korzysta z tego ZS w Rzęczkowie, gdzie Pani Pietrzak 

oraz Pan Kędzierski są najbardziej zaangażowani i pomagają uczniom.  

Małgorzata Wiśniewska – radna 

Zapytała, dlaczego w ZS w Górsku nie jest prowadzona świetlica.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Powiedziała, że środki na taką działalność są zabezpieczone, ale nikt nie składał wniosku o 

prowadzenie świetlicy.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że jego zdaniem jest to również kwestia tego, jaką ofertę pozalekcyjną oferuje 

szkoła. Jeżeli Górsk ma wiele zajęć pozalekcyjnych, to nie ma potrzeby prowadzenia 

świetlicy w tej szkole.  

Małgorzata Wiśniewska – radna 
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Wyjaśniła, że chodzi jej o trudną młodzież narażoną na uzależnienia.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Powiedziała, że przy szkole funkcjonuje szczep harcerski, który skupia wielu uczniów, a 

szkoła, co roku występuje o dofinansowanie warsztatów profilaktycznych.  

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał, jakie szkoły złożyły w tym roku wnioski o świetlice socjoterapeutyczne.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że nie ma do tego aż takiego wglądu, ponieważ wnioski są składane do 

urzędu gminy, a umowy są podpisywane z Panem wójtem. Z tego, co wie, do wnioski składał 

ZS w Rzęczkowie, SP Przysiek. W Złejwsi nie ma problemu, żeby ktoś prowadził taką 

świetlicę, ale również muszą znaleźć się chętni. Niestety wnioski zostały złożone przez 

nauczycieli, którzy nie mieli odpowiednich kwalifikacji.   

Nikt z radnych nie miał więcej pytań.  

Ad. 4 Podjęcie uchwał.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie pierwszego projektu uchwały.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Wyjaśniła, że uchwała w sprawie WPF zgodnie z ustawą o finansach publicznych musi być 

zgodna z uchwałą budżetową, dlatego też ten projekt został dodany do dzisiejszego porządku 

obrad. Na podstawie uzasadnienia do uchwały omówiła zmianę Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2011-2020. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał czy ktoś z radnych ma pytania do projektu.   

Janusz Fifielski – radny 

Zgłosił wniosek o nieodczytywanie całości projektów uchwał. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poddał wniosek radnego pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek 

został przyjęty jednogłośnie.  Odczytał projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 

Nr VIII/24/2015 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zławieś Wielka na lata 2011-2020. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie zmian w budżecie.  
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Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Odczytała uzasadnienie do uchwały.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i otworzył dyskusję.  

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał, dlaczego w projekcie budżetu na 2015 była mniejsza kwota na zakup maszyny do 

bitumowania dróg.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Wyjaśniła, że w pierwotnej wersji tak było, ale przed uchwaleniem budżetu została 

wprowadzona autopoprawka, która zwiększyła tę kwotę.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań. Odczytał projekt uchwały.   

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 

Nr VIII/25/2015 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2015 rok. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

nie trzeba omawiać, ale jeśli radni mają pytania to mogą je zadać. Nikt z radnych nie miał 

pytań do projektu. Odczytał projekt uchwały.   

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 

Nr VIII/26/2015 

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił pracownika urzędu o omówienie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy dla miejscowości Gutowo. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że jest to etap końcowy procedury sporządzania mpzp i przypomniał, że lokalizację 

terenu omówił już wcześniej.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy są pytania do omawianego projektu. Nikt z radnych nie zgłosił się. Odczytał 

projekt uchwały.   

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 



 7 

Nr VIII/27/2015 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka 

dla miejscowości Gutowo. 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

miejscowości Rozgarty.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że ta uchwała była już wcześniej podejmowana, ale ze względu na stwierdzenie jej 

nieważności należy jeszcze raz ją podjąć. W związku z tym, należy jeszcze raz przegłosować 

uwagę do tego planu, która dotyczy likwidacji drogi oznaczonej symbolem KDD. Wnoszący 

uwagę proponował zlikwidowanie oznaczania tej drogi publicznej od strony południowej. 

Droga ta ma być elementem dłuższego ciągu komunikacyjnego do tych działek, dlatego tez 

uwaga nie została uwzględniona.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za przedstawienie tematu i zapytał, kto jest za odrzuceniem uwagi złożonej do 

ww. planu. W wyniku przeprowadzonego głosowania radni jednogłośnie odrzucili złożoną 

uwagę. Odczytał projekt uchwały.   

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 

Nr VIII/28/2015 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Zławieś Wielka dla miejscowości Rozgarty. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie zmiany studium.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że opracowanie przedmiotowej zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy wynika z nowych potrzeb związanych z rozwojem 

gminy Zławieś Wielka. Wyjaśnił, że chodzi o tereny bezpośrednio przylegające do terenów 

objętych studium już obowiązującego. Zmiana polega na powiększeniu obszaru kopalni 

kruszywa.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do projektu. Nikt z radnych nie zabrał głosu. Odczytał projekt 

uchwały.   

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 

Nr VIII/29/2015 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka. 
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Zławieś Wielka na 

lata 2015 – 2020. 

Olga Cielas – przewodnicząca Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego 

Wyjaśniła, że zgodnie z art. 6 ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, do zadań 

własnych gminy należy w szczególności tworzenie gminnego systemu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie, w tym opracowanie i realizacja gminnego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie jak i tworzenie zespołów 

interdyscyplinarnych (ZI). Zgodnie z art. 9a ust. 15 ww. ustawy rada gminy określa w drodze 

uchwały tryb i sposób powoływania i odwoływania członków ZI oraz szczegółowe warunki 

jego funkcjonowania. Zespół realizuje działania określone w gminnym programie 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie, jak również 

koordynuje pracę grup roboczych, powoływanych do indywidualnych przypadków. Gmina 

Zławieś Wielka od 2011 r. realizowała wspomniane zadania, a w 2015 r. upłynęła 4 letnia 

kadencja ZI działającego na terenie naszej gminy. W związku z powyższym zaistniał 

obowiązek utworzenia nowego ZI, opracowania gminnego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2015 - 2020 oraz 

określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków ZI oraz regulaminu 

określającego szczegółowe warunki jego funkcjonowania. 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za omówienie tematu i zapytał, czy radni mają pytania do programu. Nikt z 

radnych nie zabrał głosu. Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 

Nr VIII/30/2015 

w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Zławieś Wielka na lata 2015 – 2020. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały.  

Olga Cielas – przewodnicząca Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego 

Wyjaśniła, że tak jak wspominała w 2015 roku upłynęła 4 letnia kadencja Zespołu 

Interdyscyplinarnego działającego na ternie naszej gminy. W związku z powyższym zaistniał 

obowiązek utworzenia nowego. Jest on powoływany przez wójta w drodze zarządzenia.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał czy radni mają pytania do projektu. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 
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Nr VIII/31/2015 

w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Złejwsi Wielkiej oraz regulaminu określającego 

szczegółowe warunki jego funkcjonowania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie 9 projektu uchwały. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki 

komunalnej 

Na podstawie uzasadnienia do uchwały omówiła uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 

bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności nieruchomości. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał radnych, czy mają pytania do projektu uchwały. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 

Nr VIII/32/2015 

w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił kierowniczkę referatu o omówienie Programu Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi 

oraz Zapobiegania Bezdomności Zwierząt na terenie Gminy Zławieś Wielka na rok 2015.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki 

komunalnej 

Wyjaśniła, że ww. program dotyczy wszystkich bezdomnych zwierząt domowych z terenu 

gminy, a w szczególności kotów i psów.  Program ten został pozytywnie zaopiniowany przez 

Powiatowego Lekarza Weterynarii oraz zarządców obwodów kół łowieckich. Dodała, że jak 

co roku należy uchwalić program do końca marca.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do projektu. Nikt z radnych nie zabrał głosu. Odczytał projekt 

uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 

Nr VIII/33/2015  

w sprawie przyjęcia Programu Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz 

Zapobiegania Bezdomności Zwierząt na terenie Gminy Zławieś Wielka na rok 2015. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie ostatniego projektu uchwały.  



 10 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Wyjaśniła, że obsługa finansowo – księgowa jednostek oświatowych oraz przedszkola jest 

prowadzona na podstawie porozumień zawartych z dyrektorami. W strukturze UG jest 

stanowisko głównego księgowego i stanowisko ds. płac. W związku ze zmianą ustawy należy 

podjąć uchwałę, która reguluje kwestię obsługi szkół w tym zakresie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za omówienie i zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym temacie. 

Nikt z radnych nie zgłosił się.  Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto uchwałę 

Nr VIII/34/2015 

w sprawie prowadzenia przez Gminę Zławieś Wielka obsługi finansowo - księgowej  

i płacowej placówek jednostek oświatowych. 

Ad. 5 Informacja wójta o pracach między sesjami. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił, wójta o przedstawienie tematu.  

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił radnym ww. informację.  

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał, czy nasza gmina dalej jest członkiem LGD Podgrodzie Toruńskie, czy już podejmuje 

współpracę z LGD Zakole Dolnej Wisły.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że formalnie gmina jest członkiem LGD Podgrodzie Toruńskie. Dodał, że 

zarząd województwa czyni starania, aby LGD mieściły się w granicach powiatu. Rozmawia 

się o tym, aby powstały ewentualnie 2 LGD, czyli ściana wschodnia i północna.  

Małgorzata Wiśniewska – radna  

Poprosiła o rozwinięcie informacji o rozbudowie szkoły w Przysieku oraz o linii autobusowej.  

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że nie może jeszcze ujawnić nazw firm, które chcą podjąć się rozbudowy szkoły, 

ale faktycznie jest dwóch potencjalnych wykonawców. Dodał, że najprawdopodobniej sprawa 

rozstrzygnie się w kwietniu i po tym, będzie można wdrażać partnerstwo publiczno prywatne. 

Jeśli chodzi o linię autobusową MZK, odbyła się rozmowa z dyrektorem Szymańskim  

o ewentualnej współpracy w celu utworzenia połączenia Rozgarty – Toruń. Powiedział, że 

żadne konkretne decyzje nie zostały jeszcze podjęte.  

Wioleta Warzocha – radna 

Zapytała, co z dokończeniem budowy chodnika Zławieś Pędzewo.  
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Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że sprawa jest w toku, ponieważ powstała kwestia tego, kto ma zapłacić za 

wykup gruntów pod chodnik od właścicieli nieruchomości. Sprawa nie jest rozstrzygnięta, 

radcowie prawni już zajęli się tą sprawą.  

Janusz Fifielski – radny 

Poprosił o szersze omówienie tematu fotowoltaiki oraz linii 400KV.  

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że o fotowoltaice opowie Pan Rak, a jeśli chodzi o linię 400 KV cały czas trwają 

rozmowy, które nie należą do łatwych. Wyjaśnił, że rozmowy raczej kończą się sukcesem, 

ponieważ udało się prawie całą linię poprowadzić na terenie lasu. Powiedział, że gmina 

chciałby postawić jednak „kropkę nad i” i przesunąć jeden słup. Nie wie niestety czy jeszcze 

to uda się wyegzekwować.   

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Odnośnie fotowoltaiki powiedział, że można skorzystać ze środków z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, który ogłosił konkurs skierowany do 

osób fizycznych, prawnych do wspólnot i spółdzielni. Omówił również inne możliwości 

skorzystania z odnawialnych źródeł energii, z których być może w przyszłości będzie można 

skorzystać, jeżeli gmina przystąpi do programu. Trwają rozmowy z firmami, które 

przedstawiają różne rozwiązania, aby zdobyć jak najwięcej informacji i wybrać jak najlepsze. 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Ad. 6. Wolne wnioski i zapytania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył punkt wolne wnioski i zapytania i udzielił głosu radnej Walkowiak.  

Czesława Walkowiak – radna 

Powiedziała, że w Rozgartach na ulicy Długiej było robione przyłącze gazowe, został zdjęty 

asfalt i do dzisiaj nie zostało to naprawione.  

Rafał Żelazek – radny 

Ponownie zgłosił problem spalania niezidentyfikowanych rzeczy, substancji w budynku byłej 

suszarni w Złejwsi Małej. Powiedział, że nie wiadomo, jaka firma się tym zajmuje, proceder 

dzieje się nocą i może być to bardzo niebezpieczne. Zapytał czy gminie wiadomo coś na ten 

temat i czy zostały poczynione jakieś kroki w tej sprawie. Zapytał również czy gmina 

interweniowała w sprawie psujących wizerunek wsi sieci porozrzucanych przy Mat-Budzie, 

sprawa ta była również zgłaszana już wcześniej. Poprosił o odpowiedź na pytanie odnośnie 

tego, czy został już wyłoniony wykonawca remontu GOKiS-u i czy podtrzymuje on termin 

zakończenia remontu do połowy czerwca br. Poruszył również temat oświetlenia sołectwa 

Zławieś Mała. Powiedział, że lampy rozmieszczone są nierównomiernie. W jednych 

miejscach lamp jest aż za dużo, a w innych miejscach nie ma wcale. Należałoby się zająć tą 

sprawą i ją uporządkować. Powiedział, że nie jest już prezesem LZS i omówił ogólne zasady 

funkcjonowania zespołów sportowych. Wyjaśnił, że wszyscy, którzy zajmują się LZS działają 

w ramach wolontariatu. Powiedział, że chciał to omówić, ponieważ sport jest bardzo ważny 
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dla młodzieży, a co roku obniża się środki z budżetu gminy na jego dotowanie a przybywa 

podmiotów, które składają wnioski na dofinansowanie sportu. Uważa, że należy zastanowić 

się nad tym, aby w przyszłym roku zwiększyć tę kwotę. Podziękował wójtowi za bezpłatne 

udostępnianie autobusów na wyjazdy sportowe, ponieważ bez tego ciężko byłoby realizować 

zadania, nie wystarczyłoby na wszystko środków. Dodał, że otrzymywana pomoc przedkłada 

się na osiąganie sukcesów przez zawodników.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Sprawa spalania śmieci była kontrolowana, niestety budynek był zamknięty i nie można było 

się dostać do środka. Sprawa została zgłoszona na policję, ale nie ma odpowiedzi  

w tej sprawie. Sieci przy Mat-Budzie przywożone są z zagranicy, nie ma w nich ołowiu i nie 

ma tam substancji szkodliwych. Wójt wyjaśnił, że był tam osobiście i przy okazji udało się 

załatwić tzw. „piłkochwyt” z tych sieci. Jeśli chodzi o estetykę otoczenia to oczywiście 

sprawa ta również była poruszona. Oświetlenie na bieżąco jest kontrolowane i naprawione. 

Wnioski o oświetlenie rozpatrywane są również na bieżąco, a tego, co było zrobione kiedyś 

nie będzie komentował. Jeśli chodzi o środki na sport to wszyscy doskonale wiedzą, że 

potrzeby są ogromne, ale budżet gminy jest ograniczony. Jeżeli w przyszłym roku wolą rady 

będzie zabezpieczenie w budżecie większych środków to pewnie tak się stanie. Uważa, że  

w tym roku gminę stać było tylko na tyle.   

Sławomir Składanek – radny 

Poinformował radnych, że był na interwencji z OSP w budynku suszarni, dzieją się tam 

dziwne rzeczy, spalane są jakieś plastiki i odzyskiwany jest z nich olej. Uważa, że trzeba 

zająć się sprawą, ponieważ jest tam bardzo niebezpiecznie. Interwencja faktycznie miała 

miejsce w nocy.  

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że nie potwierdza słów radnego. Była tam policja, nikt nie stwierdził, że nocą 

dzieją się jakieś dziwne rzeczy.  

Sławomir Składanek – radny 

Powiedział, że przekazał to, co zobaczył będąc na interwencji.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Odnośnie przetargu na remont GOKiS-u powiedział, że nie został on jeszcze rozstrzygnięty. 

Podkreślił, że każdy, kto składał ofertę dobrze wiedział, że zakończenie remontu musi 

nastąpić do 15 czerwca, ponieważ urząd musi rozliczyć projekt. Jeśli chodzi o ulicę Długą  

w Przysieku to zostanie wystosowane pismo do wykonawcy wodociągu o naprawę drogi.  

Wypowiedział się również w kwestii tego jak zostały rozdysponowane środki na sport. 

Powiedział, że UKS Trójka Górsk został oceniony bardzo wysoko przez komisję, ponieważ 

oferta, jaką złożył była ofertą wzorcową i wszyscy powinni się na niej wzorować.  

Rafał Żelazek – radny 

Przekazał wniosek, który zgłaszali mu mieszkańcy odnośnie oświetlenia odcinka drogi od 

kapliczki w Złejwsi Małej do ul. Sosnowej.  
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Wioleta Warzocha - radna 

Zapytała, kiedy pracownicy z „bazy” zostaną przeniesieni do Rzęczkowa i czy to prawda, co 

ludzie mówią, że teren po niej jest już ogłoszony do sprzedaży w przetargu.  

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że nie wie nic na temat sprzedaży tego terenu. Jeśli chodzi o przeniesienie bazy to 

teren jest porządkowany i faktycznie planuje się przeniesienie pracowników w terminie do 

końca br.  

Janusz Fifielski – radny 

Powiedział, że przysłuchiwał się tematowi finansowania sportu i wnioski, jakie mu się 

nasunęły są takie, że sportem zajmują się ludzie w czynie społecznym i należy o tym 

pamiętać. Jeżeli nikt nie będzie myślał o takich osobach, to może dojść do sytuacji, że ludzie 

zniechęcą się i przestaną prowadzić drużyny sportowe.   

Sławomir Składanek – radny 

Zapytał, na jakim etapie jest budowa chodnika w Czarnowie, kiedy załatwiony zostanie temat 

Kanału Dolnego i płynących w nim nieczystości oraz o to, czy jest możliwość nie zamykania 

w przyszłości ulicy Kwiatowej. Powiedział, że wpłynął do niego wniosek od księdza  

z Czarnowo w sprawie postawienia przy kościele toalety.  

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że postawienie toalety jest w gestii księdza. Jeśli chodzi o Kanał Dolny sytuacja 

jest bardzo trudna, ale zostało podpisane porozumienie i planuje się pobudowanie kolektora 

tłocznego, sprawa cały czas jest monitorowana. Temat chodnika w Czarnowie również jest  

w trakcie realizacji. Sprawa utknęła w GDDKiA, ale proponuje się położenie chodnika w 

pasie drogowym.  Odnośnie ulicy Kwiatowej powiedział, że sytuacja jest bardzo trudna, 

kończy się porozumienie z GDDKiA i nie wie, czy kolejny raz wyrażą zgodę na jej 

użytkowanie. Podczas rozmów sugeruje się gminie szukanie innych rozwiązań.  

Teresa Balicka – radna 

Zapytała o możliwość przeniesienia drogi dojazdowej do firmy NITSTAL.  

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że są różne możliwości, oczywiście wiążą się one z kosztami i powstaje pytanie, 

kto będzie finansował utworzenie nowej drogi, ponieważ sama firma nie jest tym 

zainteresowana.  

Janusz Fifielski – radny 

Zasygnalizował problem zamknięcia ul. Kwiatowej w Czarnowie. Powiedział, że jeżeli tak się 

stanie i kierowcy będą musieli korzystać ze skrzyżowania przy szkole, będzie jeszcze gorzej. 

Jest tam ogromny ruch, co stanowi niebezpieczeństwo przy przechodzeniu na pasach. 

Zaproponował przesunięcie przejścia dla pieszych lub wprowadzenie świateł. Dodał, że to 

skrzyżowanie jest niebezpieczne i jest zagrożeniem dla dzieci ze szkoły.  

Jan Surdyka – wójt 
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Powiedział, że zna tę sytuację bardzo dobrze, ale niestety GDDKiA nic z tym nie robi. 

Wyjaśnił, że są naciski ze strony gminy na zarządcę, żeby zadziałał w tej sprawie i dodał, że 

„chyba musi zginąć na tej drodze 100 osób”, aby ktoś zajął się tematem.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał zaproszenie na 10 - lecie Gminnej Orkiestry Dętej, które otrzymał od Pani Dyrektor 

Jaśkiewicz oraz od Pana Krzysztofa Kędzierskiego. Zachęcił radnych do uczestnictwa w tym 

wydarzeniu. Powiedział, że żałuje, że na sali obrad nie ma już Kierownik GOPS-u Pani 

Aldony Michalskiej, ponieważ chciałaby podziękować, za spotkania organizowane przez 

GOPS z radnymi, sołtysami oraz radami sołeckimi. Dodał, że były one bardzo cenne i jego 

zdaniem powinny odbywać się częściej. Takie spotkania i rozmowy wnoszą wiele, dla ww. 

społeczników oraz dla samych pracowników GOPS-u. 

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że ma deklaracje od Kierowniczki GOPS-u, że spotkania będą odbywać się 

regularnie.  

Ad. 7. Zamknięcie obrad VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że tematy sesji zostały wyczerpane i o godz. 16.28 zamknął obrady VIII sesji 

Rady Gminy.  

 


